
Referat Cyklistforbundet Vestegnen bestyrelsesmøde 2023-08-16 
Til stede: Christina V, Christina S, Arne, Mogens E, Natasha, Knud A. 

Afbud: Anne-Lise 

Referat og dirigent 

Knud A. referent. Natasha dirigent. 

Bordet rundt 

Ishøj:  

Ingen respons på vores forslag om at gøre Taastrup-Valbyvej til en 2- 1 vej. Christina S sender rykker. 
Natascha sørger for at hun får de rigtige mailadresser.  

Der er kraftige buler (rødder) i cykelstien på Køgevej nær golfbanen. Arne sørger for at give et praj til Ishøj 
kommune.  

Høje-Taastrup 

Christina S og Knud A. har haft møde med Esat (R-medlem af byrådet) for at give ham hint til hvad han skal 
spille ud med i forhold til budgetforhandlinger. Vi foreslår at der skal laves en særlige pulje rettet mod alle 
folkeskoler hvor man kan søge om hvad der svarer til frikøb af en lærer i 2 timer til varetagelse af 
trafiksikkerhed. Derudover skal der være 1 mio. øremærket til udbedring af forhold omkring trafikken der 
kan gøre forældre mere trygge ved at sende deres barn i skolen.  

Så har vi foreslået ham at de skal give melding til alle skoler om at alle børn – fra 1. klasse – skal kunne 
cykle. Ønsket er at flere på cykel til skolen.  

Endelig har vi givet udtryk for ønsket om at der sættes midler af til en bæredygtig trafikkoordinator, der kan 
sikre at der bliver en sammenhængende og bæredygtig trafikindsats.  

Christina V. fortalte om indsatsen for inspirationsskoler. Det går forrygende på Realskolen hvor de allerede 
har udleveret en præmie til den klasse der flittigst gjorde brug af cyklen i undervisningen (en stor 
hindbærsnitte fra Konditorhjørnet). En særlig triumf for skolen er, at skolelederen Kenneth er inviteret til 
en cykelkonference på Christiansborg som Cyklistforbundet står for, sammen med folketingets 
transportudvalg. Det er den 26.9. kl. 13-16. Temaet er ”Hvordan får vi flere på cyklen?” Det er vist et åbent 
arrangement? 

Det kniber ikke mindst med at få Borgerskolen med. Her er forældrebestyrelsens formand Nadia meget 
frisk, men det kniber med at få lærere med. Christina V vil tage direkte kontakt til skoleledelsen.  

Christina V har fået kontakt med en cykelsmed (Kenneth Groth) som godt gratis vil sætte 10 cykler (+ 4 der 
er på vej) i stand som kan bruges til en skole (Borgerskolen) til brug i undervisningen.  

Christina V har sendt cykelvaneundersøgelse rundt till de tre inspirationsskoler. Svarene er endnu ikke 
kommet ind.  Jeg har kraftigt opfordret de 3 skoler - Taastrup Realskole, Borgerskolen og Sankt Paul skole til 
at sende spørgeskema ud til alle elever.  

 



Skemaerne er ikke sendt ud endnu, så vidt jeg ved. Jeg har skrevet at jeg gerne ser at de er sendt ud senest 
i slutningen af august måned.  Det håber jeg selvfølgelig at de gør  

 

Christina S og Knud A. forsøger fortsat (uden held) at få City 2 til at fokusere på cyklkisterne. Der er stadig 
flere forhold, der bør gøres noget ved.  

Fredag den 15.9. er der Parking Day ved Kvickly. Knud A. er med hele dagen. Arne er med fra kl. 9-12. 
Christiana S måske fra kl. 15-16.30. Natascha tjekker om hun kan noget af tiden. Laves i samarbejde med 
MEC hvor Emil godt vil deltage noget af tiden.  Arrangementet kommer ikke til at koste Cyklistforbundet 
noget. Evt. økonomiske huller dækkes af MEC. 

Vallensbæk 

Mogens, der er kommet med i kommunens Agendaråd, efterspørger her en cykelhandleplan. Kommunens 
klimaplan er endnu ikke kommet til politisk behandling. Mogens og Agendarådet har sikret at der kommer 
flere ting med der har med cykling/trafik at gøre.  

Den 16.9. kl. 14.30 holder kommunen ”Åben Fællesskab” der er et tilbud til foreningerne. Mogens deltager 
som repræsentant for DFC under temaet ”Klima og cykling”. Her støder en repræsentant fra kommunens 
”Klima, teknik og Miljøudvalg til.  Hver tilmeldt forening får 500 kr. Mogens afklarer hvordan det foregår når 
foreningen får indtægter.  

Kids Tour er overstået. Vi var ikke med. 

Glostrup  

Annelise har – efter at have rost Glostrup kommune - sendt dem 3 helt konkrete forslag til hvor de kan 
forbedre forholdene. Vi afventer spændt reaktionen. 

Lidt supplerende fra Annelise:  

Jeg har ikke fået svar, eller kvittering, på modtagelse i kommunen på mine tre forbedringsforslag. Har 
gensendt dem som rykker, og overvejer næste skridt. Et høringssvar på trafikomlægning ved 
Nordvangskolen med frist 1aug kom der i det mindste en kvittering på.  

Jeg har tidligere i dag sendt opfordring til skolerne i Glostrup om at få klasser tilmeldt ABC. Håber det giver 
flere tilmeldte. Desværre inden jeg så den meget fine opfordring fra Taastrup. 

Desværre er næste uges Grønt Råds møde aflyst, som det forrige. Ghita Lenz savnes tydeligvis. Næste bliver 
i november.  

 

Albertslund 

Christina S følger med i hvad der sker. Har holdt møde med Naturgruppen fra Albertslund omkring 
samarbejde f.eks. cykling i naturen og Store cykeldag 

Ishøj: 30 voksne og 2 børn. Turen havde biodiversitet som tema med stop 5 steder. Borgmester bød 
velkommen og 4 byrådsmedlemmer deltog. Næsten halvdelen af deltagerne fik del i sponsorerede 
præmier. Meget vellykket arrangement 



Høje-Taastrup. 20 deltagere herunder 6 børn. Turen der gik over Hedeland (find de to trolde) og Nærheden 
blev for lang og det gav visse problemer. Tandemklub tilmeldte sig dagen før. Ikke så vellykket idet den ene 
måtte stoppe før tid. Det endte dog med at flere gav udtryk for glæde ved arrangementet.   

Vallensbæk: 100-125 deltagere. Også i år arrangeret af kommunen efter et fastlagt og velafprøvet koncept. 
DCF var med på sidelinien bl.a. flyer om DCF.  

Albertslund. Ingen tur i år. Christina vil sikre at kommunen er med næste år på samme dag som de øvrige 
kommuner.  Hun opfordres til at kontakte Bedsteforældrenes KlimaAktion og Klimabevægelsen i 
Albertslund for at få hjælp. Christina har kontakt med naturgruppen (Albertslunds agendaråd) omkring 
samarbejde om Store Cykeldag for Albertslund 

Glostrup. Ikke noget i år. 

Kampagner  

Alle børn Cykler. Sidste frist for tilmelding den 25.8. Start den 4.9. – 18.9.  Christina S hjælper Albertslund. 
Knud A. sender PR ud om det.  Christina S og Arne skriver til de skoleansvarlige i deres kommuner.  

Inden kampagnen er afsluttet skal pokalerne hentes ind. Mogens (Vallensbæk). Arne (Ishøj), Knud Anker 
(HTK). Christina (Albertslund), Annelise (Glostrup). Pokalerne samles i MEC. Christina S spørger Mogens S.  
om han – når vinderne foreligger – vil sørge for at de graveres.  

Christina S sørger for at der bestilles 150 medaljer. Det vil være op til de enkelte kommuner at afklare om 
det giver mening at uddele dem.  

Selve præmie-overrækkelsen vil foregå efter de lokale forhold.  

Fælles projekt 

På næste møde skal vi drøfte om der er basis for et projekt der går på tværs af kommunerne. Eks. mulighed 
for højresving, særlige baner til cyklister ved kryds 

HB-orientering 

Ikke noget nyt. Opfordring om at læse Jens Peters dagbog. I det seneste opfordrer han til at vi gør brug af 
Vejdirektoratets cykelstatistik over de forskellige kommuner.  

Årsmøde 

Årsmødet holdes den 28.10. i Fredericia. Christina deltager, men der er plads til en mere. Det overvejer 
hver især.  

Næste møde  

Vi mødes mandag den 18.9. kl. 19-21 i MEC. Her skal vi også drøfte hvordan vi sikrer informationer til vores 
medlemmer 

 

 

 

 



 


